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Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Vil ministeren oplyse, hvad det ekstraordinært høje provenu fra bo- og gaveafgiften ved 

generationsskifte i 2019 skyldes, og hvordan det ekstraordinært høje niveau i 2019 forven-

tes at påvirke provenuet i årene frem mod 2025? 

 

Svar 

I 2019 udgør indtægterne i statsregnskabet fra afgift af dødsboer og gaver ca. 8.575 mio. 

kr., svarende til omkring en fordobling i forhold til de foregående år, jf. tabel 1.  

 

Tabel 1. Indtægter fra afgift af dødsboer og gaver 
 

 
 Mio. kr. (årets niveau) 2014 2015 2016 2017 2018 2019 

Afgift af dødsboer og gaver 3.780 5.177 4.213 4.368 4.810 8.575 
 

 

 
Kilde: Statsregnskabet. 

 

Som en del af finansloven for 2016 aftalte den daværende V-regering, DF, KF og LA en 

gradvis nedsættelse af bo- og gaveafgiften fra 15 pct. til 5 pct. fra 2020 ved overdragelse 

af en erhvervsvirksomhed. Bo- og gaveafgiftssatsen ville med aftalen udgøre 13 pct. i 

2016 og 2017, 7 pct. i 2018, 6 pct. i 2019 og 5 pct. i 2020 og frem. 

 

De ekstraordinært høje indtægter i 2019 skal ses i sammenhæng med genindførelsen af en 

ensartet bo- og gaveafgift på 15 pct. fra 2020, som regeringen har vedtaget sammen med 

RV, SF, EL og ALT. Det må formodes, at en del personer har valgt at gaveoverdrage er-

hvervsvirksomhed i 2019 med henblik på at opnå en afgift på 6 pct. frem for 15 pct. ved 

en senere overdragelse. Skatteministeriet har ikke konkrete oplysninger om, i hvilke år 

frem mod 2025 overdragelserne alternativt ville have fundet sted, men fremrykningen af 

gaveoverdragelser forventes indebære et lavere provenu fra bo- og gaveafgiften i årene 

frem mod 2025. 
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